

The following Bills were introduced and read a first time:—

Mr. Morris, to Incorporate the Dominion Mutual Life and Guarantee Insurance Company.

Mr. E. M. McDonald, to Incorporate the Merchants' Bank of Halifax.

Mr. Walsh, respecting the International Bridge Company.

Hon. Mr. Blanchet, to amend the Act respecting the Inspection of Leather and Raw Hides.

Sir Geo. E. Cartier, respecting Patents of Invention, from the Senate.

Sir John A. Macdonald, respecting Joint Stock Companies, from the Senate.

COMMITTEE ON PRINTING

Mr. Mackenzie moved the adoption of the third report of the Committee on Printing, recommending the printing of certain documents, and that all documents laid before the House should go before the Committee, without the formality of a motion for their report as to whether they should be printed. Carried.

SILVER AND COPPER COIN

Mr. Daoust enquired whether it is the intention of the Government to take steps to regulate the value of the silver and copper coin now principally in circulation, so as to make it correspond with the decimal system now established, and so prevent the losses resulting from the circulation of the existing currency?

Hon. Mr. Rose was understood to say that the currency was under consideration, and that he would explain his views more fully when the motion on the paper by Mr. Savary, relating to the uniformity of the currency of the Dominion, was reached.

PURCHASE OF TELEGRAPH LINES

Mr. Fortin enquired whether it is the intention of the Government to bring down, during the present session, any measure for the purchase by the Government of telegraph lines established within the Dominion of Canada, effecting thereby a combination of the telegraphic and postal services, and

[Mr. Rose—M. Rose.]

Viennent ensuite la présentation et la première lecture des projets de loi qui suivent:

M. Morris, une Loi visant à constituer en corporation la *Dominion Mutual Life and Guarantee Insurance Company*.

M. E. M. McDonald, une Loi visant à constituer en corporation la *Merchants' Bank* de Halifax.

M. Walsh, une Loi concernant l'*International Bridge Company*.

L'**hon. M. Blanchet**, une Loi visant à modifier la Loi sur l'inspection du cuir et des cuirs bruts.

Sir George-É. Cartier, une Loi concernant les brevets d'invention, émanant du Sénat.

Sir John A. Macdonald, une Loi concernant les sociétés à capital social, émanant du Sénat.

COMITÉ DE L'IMPRESSION

M. Mackenzie propose l'adoption du troisième rapport du Comité de l'Impression, où est recommandé l'impression de certains documents, et que tous les documents déposés à la Chambre passent par le Comité, sans nécessiter la formalité d'une motion demandant que l'on détermine s'ils doivent être imprimés. La motion est adoptée.

LA MONNAIE D'ARGENT ET DE CUIVRE

M. Daoust demande si le Gouvernement a l'intention de prendre des mesures pour régler la valeur de la monnaie d'argent et de cuivre qui est la plus courante présentement, de façon à la faire correspondre au système décimal maintenant établi, et pour empêcher les pertes résultant de la circulation de la monnaie actuelle?

L'**hon. M. Rose** dit, semble-t-il, que la question de la monnaie est présentement à l'étude, et qu'il expliquera son opinion plus à fond lorsque l'on en arrivera à la motion inscrite au Feuilleton par M. Savary et qui se rapporte à l'uniformité de la monnaie du Dominion.

L'ACHAT DE LIGNES TÉLÉGRAPHIQUES

M. Fortin demande si le Gouvernement a l'intention de déposer au cours de la présente session une mesure portant sur l'achat par le Gouvernement, de lignes télégraphiques établies dans le Dominion du Canada, pour intégrer ainsi les services télégraphiques et postaux, afin de rendre ceux-ci plus complets,